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§  11 KFKS 2023-00001 

Anmälningar 
 

Inga anmälningar till detta sammanträde. 

 
- - - - - 
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§  12 KFKS 2022-00378 

Årsbokslut år 2022 för kommunstyrelsen  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar bokslutet för 2022 i enlighet med bilagorna 1-11 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 9 februari 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen totalt visar ett utfall om -194,2 miljoner kronor netto för 2022, vilket är 
en positiv avvikelse på +9,7 miljoner kronor jämfört med budget. Några förklaringar till 
överskottet är positiva resultat inom fastighetsenheten, stadsutveckling, stöd och service 
samt kommunstyrelsens post för oförutsett. De som redovisar negativa resultat är 
kommunstyrelsen övergripande, stadsledningskontoret samt brandförsvaret. Underskottet 
beror främst på att budgeterade intäkter inte har realiserats, samt ej utfördelade 
städkostnader. Produktionsenheterna visar positiva resultat och båda bättre än budget. 

Årets nettoinvesteringar inom kommunstyrelsen uppgår till 569,7 miljoner kronor varav 
exploateringsinvesteringarna uppgår till 300 miljoner kronor. 

Antalet anställda under 2022 var 775, en ökning med 4 medarbetare jämfört med 2021. 
Den totala sjukfrånvaron för 2022 uppgår till 6,8 procent vilket är en ökning med 0,3 
procentenheter sedan året innan. 

Uppföljningen av kommunstyrelsens internkontrollplan 2022 finns beskrivet i särskild 
bilaga 2 och sammanfattningsvis har inga väsentliga avvikelser identifierats. 

Arbetet med kommunstyrelsens särskilda uppdrag har utförts och verksamhet fortgår. 

Under 2022 har fem nya projekt beviljats medel ur framtidsfonderna på totalt 12,5 miljoner 
och från starten och fram till den 31 december 2022 har det gjorts uttag ur fonderna på 
totalt 13,2 miljoner kronor. Under 2022 ianspråktogs 11,3 miljoner. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 9 februari 2023 

Bilaga 1. Årsbokslut 2022 kommunstyrelsen 
Bilaga 2. Uppföljning interkontrollplan 2022 kommunstyrelsen 
Bilaga 3. Årsbokslut 2022 stadsutveckling 
Bilaga 4. Årsbokslut 2022 stadsutveckling investeringar  
Bilaga 5. Årsbokslut 2022 fastighetsenheten 
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Bilaga 6. Uppföljning internkontrollplan 2022 fastighetsenheten 
Bilaga 7. Årsbokslut 2022 välfärd skola 
Bilaga 8. Tabell 2022 välfärd skola 
Bilaga 9. Riskanalys 2022 välfärd skola 
Bilaga 10. Årsbokslut 2022 välfärd samhällsservice 
Bilaga 11. Kundnyckeltal 2022 välfärd samhällsservice 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut och fann att 
kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med det utsända förslaget. 

Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
Kommunstyrelsen som helhet uppnått ett överskott mot budgeten för 2022, vilket är bra. 
Det finns dock orosmoln bakom detta. Precis som de föregående två åren går 
kommunstyrelsen som egen nämnd med stort underskott, totalt nästan 14% mot budgeten. 
De välfärdsverksamheter som ligger under kommunstyrelsen lyckas i år med att nå sina 
respektive budgetar, men stora delar av dessa resurser hade gjort stor nytta ute i 
verksamheterna. Vi välkomnar minskningen av inhyrda konsulter de senaste åren, men det 
är oroväckande att det är så svårt att rekrytera till många tjänster. Detta leder till vakanser 
som förvisso kan vara positiva för det ekonomiska utfallet det enskilda året, men som kan 
få konsekvenser för verksamheternas arbetsmiljö och leverans som kan ge större negativa 
konsekvenser på sikt.  

Trots många positiva aspekter har Nacka svårt att nå upp till många av de mål som satts 
upp. Tydligast är kanske under “Bästa utveckling för alla” där man återigen missar samtliga 
mål som rör personalen och deras förutsättningar. I år når man målet med andel hyresrätter 
i nyproduktionen, men efter förra årets utfall där man inte ens var i närheten av målet 
behöver detta intensifieras för att målet ska hålla även mätt över tid. Detta är viktigt inte 
minst för att såväl de företag som är verksamma i Nacka som kommunen själv ska kunna 
hitta personal med rätt kompetens. Vi noterar dock att man under “Svårigheter och 
utmaningar” inte nämner någonting om den låga måluppfyllelsen. 

Även i år återstår mycket av kommunstyrelsens budget för oförutsedda utgifter. Detta är 
medel som borde komma verksamheterna till del mer kontinuerligt. Det här överskottet 
har uppstått trots att kommunen under året beslutat att ge alla anställda sommar- och 
julgåvor. Detta var bra beslut, men de nödvändiga resurserna borde redan i förväg 
budgeteras i ramen för varje enhet. Att det blev sommar och jul även 2022 kan knappast 
betecknas som några oförutsedda händelser. 
- - - - - 
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§  13 KFKS 2023-00099 

Plan för arbetet med mål och budgetramar 2024-2026 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen fastställer föreslagen plan 
för arbetet med mål och budget 2024-2026.  

Sammanfattning av ärendet 
Mål och budget är Nacka kommuns främsta styrdokument och stadsledningskontoret 
ansvarar för att samordna arbetet med budgetprocessen. Detta ärende beskriver tidplan och 
aktiviteter inför kommunfullmäktiges beslut av Mål och budget för perioden 2024-2026. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 26 januari 2023 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut och fann att 
kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med det utsända förslaget. 

Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
Vi tycker att det rimliga vore att göra som i exempelvis Värmdö, Södertälje eller flera andra 
kommuner där alla partier har en gemensam beredning angående budgetförutsättningar och 
därefter kan själva fördjupa sig i och ha uppföljningsmöten med tjänstepersonerna. 
Åtminstone borde oppositionen få ta del av en likvärdig budgetberedningsprocess som 
majoriteten. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Vi tycker liksom Socialdemokraterna att det rimliga vore att göra som i flera andra 
kommuner där alla partier har en gemensam beredning angående budgetförutsättningar och 
därefter kan själva fördjupa sig i och ha uppföljningsmöten med tjänstepersonerna. 
 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet anser fortfarande att alla partier borde ha samma förutsättningar i beredning 
gällande budgeten och att alla partier därefter kan själva fördjupa sig i budgeten och ha 
eventuella uppföljningsmöten med tjänstepersoner. Det föreslogs av Socialdemokraterna i 
kommunstyrelsen tidigare och är rimligt att det borde vara en likvärdig budgetprocess för 
även oppositionen. 
- - - - -  
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§  14 KFKS 2023-00142 

Revidering av reglemente för ekonomistyrning 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunfullmäktige antar revidering av reglemente för ekonomistyrning enligt bilaga 2 till 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 

Sammanfattning av ärendet 
Stadsledningskontoret redovisade till kommunstyrelsen den 29 november 2021 § 391 
KFKS 2021/322 en översyn av styrande dokument i kommunen. Bland de styrdokument 
som var i behov av en revidering var reglementet för ekonomistyrning.  

Nu har en uppdatering av reglementet gjorts och det är de flesta ändringarna är av 
redaktionell karaktär, bland annat bedrivs vatten och avloppsverksamheterna nu i Nacka 
vatten och avlopp. De föreslagna förändringarna kan utläsas i bilaga 1. 

Det finns ett förlag till förtydligande som stadsledningskontoret särskilt vill belysa. Det 
gäller hur över- eller underskott beräknas utifrån. Det är i nuvarande reglemente inte tydligt 
och i praktiken så har över- och underskott för produktionsområdena beräknats utifrån ett 
nollresultat och inte från det av kommunstyrelsen fastställda avkastningskravet. 
Stadsledningskontoret föreslår att över- eller underskott i fortsättningen skall räknas från 
det fastställda avkastningskravet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 2 februari 2023 

Bilaga 1. Kommunstyrelsens delegationsordning med förslag på revidering  

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Andreas Andersson (S) och Mikael 
Carlsson (NL) bifall till det utsända förslaget med följande ändring: att i första stycket 
under rubriken “För samtliga produktionsområden gäller följande:” stryka 
“avkastningskravet som kommunstyrelsen har beslutat” och ersätta detta med “ett 
nollresultat”. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, det utsända förslaget och 
ändringsförslaget från Johanna Kvist. Ordförande ställde förslagen mot varandra och fann 
att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med det utsända förslaget. 
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Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
Det är viktigt att våra produktionsenheter gör plusresultat över tid, då kommunen annars 
måste ersätta alla fristående med motsvarande medel. Detta kan bli dyrt för skattebetalarna. 
Denna uppföljning görs dock baserat på nollresultat och är begränsad till att bara få täckas 
av överskott några år in i framtiden och bakåt, varför detta behöver följas separat om 
underskott uppstår. Att produktionsverksamheternas kapitalöverföring skulle baseras på 
avkastningskravet innebär att de i praktiken skulle lämna en sorts utdelning till kommunen. 
Vi anser att avkastningskravet bör sänkas till en krona för respektive enhet så att alla de 
resurser som budgeteras till skolor, äldreboenden och andra välfärdsverksamheter kan 
komma brukarna till del, snarare än att göda kommunkassan.  
 
Utöver vid underskott där risken att kommunen behöver betala ut extra ersättning anser vi 
att uppföljningen mot resultatet bör göras år för år. En övergång till denna modell skulle 
innebära att om en verksamhet gör plusresultat – men inte når upp till sitt avkastningskrav 
– skulle man kunna behöva överskjuta framtida avkastningskrav för att kompensera för 
det. Detta trots att man gjort överskott varje enskilt år. Vi välkomnar att man förtydligar 
reglementet, men anser att den tidigare modellen med nollresultat som utgångspunkt bör 
styra kapitalöverföringen. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan anser att kommunen även i fortsättningen ska beräkna över- och underskott 
för produktionsområdena utifrån ett nollresultat. Att istället göra som det föreslås beräkna 
resultatet utifrån det i kommunfullmäktige bestämda avkastningskravet skulle leda till en 
otydlighet. Att t.ex. säga att produktionen går med överskott samtidigt som man kan göra 
miljonförluster om kommunfullmäktige valt att sätta ett negativt avkastningskrav känns fel 
och otydligt. Den kommunala produktionen har inte heller som grunduppgift att leverera 
ett överskott till kommunen. 
 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet instämmer i Socialdemokraternas yrkande om att avkastningskravet som 
kommunstyrelsen har beslutat borde strykas och ersättas med ett nollresultat. Alla 
produktionsområden bör förhålla sig till en reell budget för verksamheten och inte de 
besparingskrav som ställs på dem. 
 
- - - - - 
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§  15 KFKS 2022-01153 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport – Granskning av 
”Intern kontrollmiljö kopplat till räkenskaperna” 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över revisionsskrivelse 2022-11-30 enligt bilaga 
3 till tjänsteskrivelse daterad 3 februari 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
De förtroendevalda revisorerna har under oktober 2022 låtit EY genomföra en granskning 
av ”Intern kontrollmiljö kopplat till räkenskaperna”.  

I samband med den översiktliga granskningen av intern kontroll har väsentliga processer 
kopplade till den finansiella rapporteringen granskats. De processer som har granskats är, 
bokslutsprocessen, intäktsprocessen kopplat till skatteintäkter, löneprocessen, inköps- och 
utbetalningsprocessen och investering- och exploateringsprocessen. 

Revisorernas bedömning är att den interna kontrollen i allt väsentligt är tillräcklig och ser 
positivt på att kommunen under 2022 har förstärkt rutinerna inom flera av de väsentliga 
processerna kopplade till den finansiella rapporteringen. Dock föreligger det två 
rekommendationer. Revisorerna rekommenderar att 

• Kommunen dokumenterar den kontroll som utförs av retroaktiva ändringar i 
lönesystemet. 

• Övergripande riktlinjer för exploateringsredovisning beslutas av kommunstyrelsen 
och att kontroller därefter införs samt dokumenteras för att säkerställa att beslutade 
riktlinjer efterlevs. 

Yttrandeförslaget redogör för att stadsledningskontorets bedömning är att kommunen 
redan dokumenterar den kontroll som utförs av retroaktiva ändringar i lönesystemet.   

Vidare föreslår stadsledningskontoret att det inte finns behov av ett politisk beslutat 
styrdokument beträffande exploateringsredovisning då det redan finns lagstiftning och 
rekommendationer från den normgivande organisationen RKR (rådet för kommunal 
redovisning). 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 3 februari 2023 
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Bilaga 1. Revisionsskrivelse 2022-11-30 Granskning av ”Intern kontrollmiljö kopplat till 
räkenskaperna” 
Bilaga 2. Revisionsrapport nr 11/2022 Granskning av ”intern kontrollmiljö kopplat till  

räkenskaperna” 
Bilaga 3. Förslag till yttrande 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut och fann att 
kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med det utsända förslaget. 

 
Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
Redovisningen av exploateringsverksamheten följer i stort sett av lag och tolkningar från 
RKR. Inom detta finns dock alltid visst tolkningsutrymme. Att anta ett övergripande 
styrdokument skulle kanske underlätta dessa bedömningar något, men ofta är en 
bedömning i det enskilda fallet avseende projektens fortlöpande behövligt. Dessa detaljer 
kan inte alltid inkorporeras i ett övergripande dokument. Att det här följs upp och att 
tjänstemannaorganisationen nu ska titta på att ta fram riktlinjer till stöd för hur dessa 
bedömningar ska göras är dock välkommet. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan tycker att det revisorerna tar upp i sin skrivelse är bra och något som 
kommunen bör ta till sig av och rätta sig efter. Nackalistan anser i motsats till 
kommunstyrelsen att det finns behov av ett politiskt styrdokument om hur 
exploateringsredovisningen skall gå till och att det skulle öka tydligheten. 
 
- - - - - 
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§  16 KFKS 2023-00033 

Policy om sponsring  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Kommunfullmäktige antar policy om sponsring i enlighet med bilaga 1 och juridik- 
och kanslistabens tjänsteskrivelse den 18 januari 2023 samt upphäver ”Regler om 
sponsring och grundläggande bestämmelser om bidrag”, antagen av 
kommunstyrelsen den 23 april 2012 (§ 127).  

2. Policyn om sponsring träder i kraft den 1 april 2023.  
3. Berörda nämnder ges i uppdrag att se över behov och i förekommande fall ta fram 

nämndspecifika styrdokument utifrån den enligt punkten 1 antagna policyn. 

Sammanfattning av ärendet 
I den sponsringsrapport som kommunstyrelsen godkände vid sammanträdet i april förra 
året föreslogs bl.a. framtagande av ett kommunövergripande styrdokument för sponsring 
utifrån vilket berörda nämnder beslutar om mer detaljerade principer för sponsring. I 
samband med godkännandet av rapporten gav kommunstyrelsen även 
stadsledningskontoret i uppdrag att se över tidigare styrdokument inom området samt ta 
fram principer för hantering av sponsring kring arenanamn. I syfte att tydliggöra 
kommunens gemensamma förhållningssätt och grundläggande principer för hur 
kommunen sakligt och opartiskt ställer sig till och hanterar sponsring har därför ett förslag 
på ny kommunövergripande policy för sponsring tagits fram. Policyn, som föreslås träda i 
kraft den 1 april 2023, är generell och övergripande. Innehållet består i huvudsak av 
definition och gränsdragning, allmänna krav för sponsringssamarbeten samt föremål för 
sponsring. I samband med antagandet av den nya policyn upphävs tidigare styrdokument 
inom området. Berörda nämnder ges ett generellt uppdrag att se över behovet av 
nämndspecifika styrdokument inom området.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 18 januari 2023 

Bilaga 1. Policy om sponsring 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut och fann att 
kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med det utsända förslaget. 

Protokollsanteckning 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet anser att kommunens medborgare inte bör mötas av Vänsterpartiet är det 
viktigt kommunala verksamheter är fredade från företagssponsring. Detta gäller även 
arenanamn. Kommunala verksamheter och byggnader ska vara demokratiska och neutrala 
och därmed bör de inte märkas med varken loggor, reklam eller annan påtryckning. Vidare 
anser Vänsterpartiet att kommunens uppdrag är att själv möjliggöra finansiering för 
kommunal verksamhet och kommunala verksamhetslokaler. Finansieringen bör också vara 
sådan att den tillgodoser behovet för verksamheten och lokalen så att 
sponsringssamarbeten inte behövs. Vänsterpartiet menar att även om kommunen tar fram 
saklig och opartiska riktlinjer för sponsring som har all typ av sponsring ett 
påtryckningsmål vilket i sig gör att även eventuella arenanamn inte blir neutrala. 
 
- - - - - 
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§  17 KFKS 2022-01179 

Remiss av EU-kommissionens förslag till förordning om 
förpackningar och förpackningsavfall 
Yttrande till Klimat- och näringslivsdepartementet (tidigare Miljödepartementet) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen fattar följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande enligt bilaga 4 till tjänsteskrivelsen daterad den 
1 februari 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
EU-kommissionen har lagt fram ett förslag till förordning om förpackningar och 
förpackningsavfall för att minska förpackningsavfallet och öka återvinningen. I korthet ska 
förordningen leda till färre onödiga förpackningar och mer återanvändning och återvinning. 
Förordningen är tänkt att ersätta det tidigare förpackningsdirektivet. Om EU-
kommissionens förslag godkänns innebär det att regleringen går från att sätta ramarna för 
nationell lagstiftning till att gälla direkt i alla medlemsländer oberoende av nationell 
lagstiftning. 
 
Nacka kommun är remissinstans och har möjlighet att lämna synpunkter.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 1 februari 2023 

Bilaga 1. EU-kommissionens förslag till förordning om förpackningar och 
förpackningsavfall 
Bilaga 2. Protokollsutdrag natur- och trafiknämnden den 31 januari 2023, §4 
Bilaga 3. Natur- och trafiknämndens förslag till yttrande 
Bilaga 4. Förslag till yttrande 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut och fann att 
kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med det utsända förslaget. 

Protokollsanteckning 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
Kristdemokraterna vill i likhet med Alliansen i NTN understryka vikten av att den nya 
förpackningsordningens applicering av standardisering för förpackningsformat samt de 
designkriterier för förpackningar som föreslås, inte får en begränsande effekt för 
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innovationer eller reser inträdeströsklar för småskalig verksamhet att inträda 
affärsområden. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan välkomnar EU-kommissionens förslag till förpackningsförordning och de 
förebyggande åtgärder som på sikt kan minska onödiga förpackningar och öka 
materialåtervinning. Det bidrar till ett minskat behov av nya råvaror och till minskade 
koldioxidutsläpp. Det blir även enklare och mindre kostsamt för Nacka kommun att införa 
Fastighetsnära Insamling (FNI) om den totala mängden förpackningar minimeras. 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet fick i Natur- och trafiknämnden gehör för ett tilläggsyrkande som lyfter 
utmaningen med det stora antalet plastsorter för återvinning. Den stora variationen av 
plaster gör återvinningen komplicerad och det mesta eldas upp för att det inte är möjligt att 
blanda olika plastsorter. Att minska antalet sorter skulle kunna gynna plastbranschen då 
återvunnen plastråvara idag är en bristvara. Det skulle även kunna vara gynnsamt för 
innovativa företag att utveckla metoder för återvinning om en större del av plasten är 
möjligt att återvinna, tex. att inte använda olika färger, ämnen och tillsatser. Med en större 
volym av plast, som går att återvinna, skulle det även skapa ett större flöde som ökar 
lönsamheten. Men för att detta ska bli möjligt krävs politisk styrning vilket ligger i linje med 
EU:s paket den gröna given. Sist men inte minst är miljöaspekten en stor vinst då 8% av 
koldioxidutsläppen i Sverige kommer från att vi eldar upp plast.” 
 
- - - - - 
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§  18 KFKS 2020-01049 

Motion – Förtydligande av Program för konst och kultur 
i det offentliga rummet 
Återremitterat ärende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 

Kommunfullmäktige avslår motionen då ”Programmet för konst och kultur i det offentliga 
rummet” redan ger förutsättningar för att principen om armlängds avstånd tillämpas samt 
att det redan finns en synpunktshantering inom området. Motionen är härmed 
färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen ”Programmet för konst och kultur i det offentliga rummet” ska förtydligas 
genom ett tillägg om att ”principen om armlängds avstånd” ska tillämpas inom ramen för 
programmets verksamhet, och att ett utdrag med denna information samt instruktioner för 
hur konstnärer ska agera om de skulle uppleva att de utsätts för politisk, eller annan med 
principen oförenlig styrning, ska skickas ut till alla i sådana verksamheter deltagande 
konstnärer.  

På kommunfullmäktiges sammanträde den 19 december 2022 återemitterades ärendet 
genom en så kallad minoritetsåterremiss enligt 5 kap. 50 § kommunallagen. Motiveringen 
till återremissen var att förhoppningen är att motionens intentioner ska behandlas mer 
direkt. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 1 februari 2023 

Bilaga 1. Motionen 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 19 december 2022, § 320 
Bilaga 3. Program för konst och kultur i det offentliga rummet 
Bilaga 4. Protokollsutdrag från kulturnämnden den 19 oktober 2021, § 87. 
Bilaga 5. Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse i ärendet daterad den 28 september 

2021, KUN 2020/126. 
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Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Johanna Kvist (S) bifall till förslagen i 
motionen. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns två förslag till beslut, det utsända förslaget 
och förslaget från Mikael Carlsson. Ordförande ställde förslagen mot varandra och fann att 
kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med det utsända förslaget. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Den motion som Vänsterpartiet har skrivit lyfter många viktiga synpunkter och reflektioner 
över det misslyckande som var Wall Street Nacka, och hur det inte kan återupprepas. Det 
är oerhört viktigt med principen ”armlängds avstånd. 

Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet anser att remissvaret i tjänsteskrivelsen inte på ett tillfredsställande sätt 
bemöter förslagen i motionen, eller de frågor som ställdes i samband med 
återremitteringen. 

Som vi påpekade muntligen under KF 2022-12-19 och i vår protokollsanteckning från det 
sammanträdet, så påpekade KRO redan 2018 att Program för konst och kultur i det 
offentliga rummet (KFKS 2017/1118) uppvisar en allvarlig brist då det saknar resonemang 
kring konstens egenvärde och principen om armlängds avstånd. 

I remissvaret i tjänsteskrivelsen tycks det som man utgått ifrån att politisk styrning 
uteslutande handlar om att folkvalda fattar beslut om innehållet i konstnärliga program i 
offentlig regi. Som Myndigheten för Kulturanalys påpekade i sin rapport Så fri är konsten 
från 2021, så förekommer dock i Sverige på kommunal nivå även andra brister avseende 
organisatoriskt skydd, och den konstnärliga friheten hotas i många olika sammanhang av 
målstyrning av precis det slag som ofta diskuterades kring muralmålningsfestivalen Wall 
Street Nacka. Myndighetens rekommendation, som ekar KROs, är att kommuner bör 
tydliggöra sin hållning i frågor om konstnärlig frihet. 

Vidare står vi frågande inför att kommunens medlemskap i föreningen StorStockholm 
Konst och Arkitektur ens med god vilja kan anses utgöra någon form av organisatoriskt 
skydd mot styrning av olika slag. Föreningen grundades på Nacka kommunstyrelses 
uppdrag, med stadgar framtagna av Nackas stadskreatör, och har direktörer från Nackas 
förvaltning på två av tre styrelsestolar. Nacka utgör direkt och indirekt dessutom halva 
föreningens medlemsskara, då Nacka kommun och Centrala Nacka Marknadsbolag AB är 
två av fyra medlemmar i föreningen. Det är svårt att se hur den här verksamhetsformen i 
sig ska kunna anses isolera ett projekt från bristerna avseende resonemang om konstnärlig 
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frihet i Projekt för konst och kultur i det offentliga rummet, eller hur den kan anses befria 
Nacka kommun från sitt bredare ansvar att tydliggöra sin hållning i frågor om konstnärlig 
frihet i enlighet med rekommendationen från Myndigheten för kulturanalys. De brister som 
eventuellt finns i Nackas organisatoriska skydd och programdokument kan rimligen antas 
förekomma i föreningen i samma utsträckning, då föreningen präglas så starkt av Nackas 
“DNA” i alla relevanta avseenden. 

I samband med återremitteringen beskrev vi i vår protokollsanteckning tre rimliga och 
relevanta modeller för ett remissvar från kommunstyrelsen, i syfte att underlätta 
hanteringen av ärendet. Det svar vi fått liknar inget av dem, utan är istället en inbjudan till 
fortsatta framtida missförstånd om Nackas hållning kring konstnärlig frihet – vilket är 
precis det vår motion syftar till att avstyra. Vi yrkar fortsatt bifall till förslagen i motionen. 

 
- - - - - 
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§  19 KFKS 2022-00959 

Motion - Förberedelser till kommunalvalet 2026 
Inkom den 17 oktober 2022 av Christina Ståldal och Lamin Jatta Modigh (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 

Förslagen i motionen ligger i linje med det som framkommer i stadsledningskontorets 
utvärdering av valet till riksdag, kommuner och regioner 2022 samt de rekommendationer 
som finns när det gäller planering och genomförande av framtida val. Det som föreslås i 
motionen kommer att beaktas framgent varför motionen därmed bör anses som 
färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen ”Förberedelser till kommunvalet 2026” förslås ett antal punkter som bör 
beaktas i arbetet med förberedelserna inför valet 2026. I punkterna nämns att bemanningen 
behöver öka för att hantera köer samt att ser över vilka lokaler som används vallokaler. 
Vidare föreslås att rutiner kring hur ordningen i valsedelställen säkerställs behöver 
förbättras samt hur utbildningen av de som arbetar med valet genomförs.  

Utifrån den samlade bedömningen i utredningen av motionen anges att förslagen ligger i 
linje med det som framkommer i den utvärderingen som genomförts efter valet till riksdag, 
kommuner och regioner 2022 samt de rekommendationer som finns när det gäller 
planering och genomförande av framtida val. Det som föreslås i motionen kommer att 
beaktas framgent varför motionen därmed bör anses som färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 19 januari 2023 

Bilaga 1. Motionen 
Bilaga 2. Eftervalsrapport – allmänna val 2022 till riksdag, kommunfullmäktige och 

regionfullmäktige 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från val- och demokratinämnden den 6 december 2022, § 65 
Bilaga 4. Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 29 november 2022 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till förslaget från stadsledningskontoret. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut och fann att 
kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med det utsända förslaget. 
 
- - - - - 
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§  20 KFKS 2022-00771 

Politikerinitiativ - ANDT-peng 
Inkom den 5 september 2022 från Gunilla Grudevall-Steen (L) 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen noterar att det redan ligger i skolans uppdrag att arbeta förebyggande 
med frågor gällande ANDT samt att samarbeten med olika externa aktörer ofta är 
kostnadsfria. Utifrån dessa noteringar finns det inte skäl att ytterligare utreda förslaget i 
politikerinitiativet. Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
I politikerinitiativet föreslås stadsledningskontoret få i uppdrag att utreda möjligheten till en 
ANDT-peng, med liknande upplägg som kulturpengen.  

ANDT är en förkortning för alkohol, narkotika, dopning och tobak. Förkortningen 
används ofta inom det folkhälsofrämjande och förebyggande arbete som bedrivs av 
myndigheter, länsstyrelser, landsting och kommuner samt den idéburna sektorn. Ibland 
används förkortningen ANDTS där även spel om pengar ingår.  

Politikerinitiativet har utretts av juridik- och kanslistaben. Synpunkter på politikerinitiativet 
har framför allt inhämtats från tjänstepersoner på utbildningsenheten, kultur- och 
fritidsenheten och välfärd skola. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 1 februari 2023 

Bilaga 1. Politikerinitiativet 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut och fann att 
kommunstyrelsens arbetsutskott hade beslutade i enlighet med det utsända förslaget. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Vi är i grunden positiva till ANDT-peng och tycker att det är ett bra politikerinitiativ. 
Nackalistan tycker att det vore bra att en så viktig sak som ANDT inte behöver konkurrera 
med t.ex. matematikböcker, lärarlöner eller vikarier. Vi är oroliga att AND-frågor idag 
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prioriteras bort om ekonomin på en skola skulle bli ansträngd och det vore mycket 
olyckligt. 
 
- - - - - 
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§  21 KFKS 2022-00826 

Medborgarförslag gällande implementering ”Krisrutin 
Emma" 
Inkom den 17 september 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterar medborgarförslaget till socialnämnden för 
yttrande om förslaget är en metod som kan stärka Nackas arbete och rutiner efter inträffat 
suicid. 

Sammanfattning av ärendet 
I medborgarförslaget förslås att Nacka kommun ska implementera ”Krisrutin Emma” för 
att säkerställa stöd och hjälp till anhöriga efter ett inträffat suicid. Rutinen har utarbetats 
med anhörigas behov i centrum och utgår från kommunens befintliga resurser, polis, 
vårdinrättning, socialtjänst, elevhälsa osv. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 22 november 2022 

Bilaga 1. Medborgarförslaget 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade att ärendet återremitteras till socialnämnden för yttrande om 
förslaget är en metod som kan stärka Nackas arbete och rutiner efter inträffat suicid.     

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från Johanna 
Kvist om att återremittera ärendet – och fann att kommunstyrelsens verksamhetsutskott 
beslutade i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
När det händer som inte får hända blir de som står kvar med sorgen extra utsatta. 
Omgivningen har svårt att hantera hur de ska möta de som har sorg. Suicid, inte minst 
bland unga personer, är ett trauma och omgivningen vet ofta inte riktigt hur de ska förhålla 
sig. Här har ett medborgarförslag lyft en metod för samverkan kring sorgen och hur ett 
stöd till de drabbade kan se ut. Det är viktigt att ta tillvara det engagemanget och hur 
kommunen kan agera på ett bra sätt. 
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Alena Jukic lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet instämmer med Socialdemokraterna om att förslaget bör återremitteras till 
socialnämnden. Det saknas idag tydlighet om hur kommunen arbetar övergripande och 
samordnande med närstående efter suicid har inträffat. Enligt tjänsteskrivelsen är det upp 
till enskild verksamhet att säkerställa att rutiner finns på plats som är anpassade utifrån den 
specifika verksamheten. Vänsterpartiets bedömning är att medborgarförslaget är mer 
omfattande och övergripande.  Medborgarförslaget bör utredas vidare för att ge insyn i om 
kommunen kan utveckla sitt arbete och sina rutiner med närstående efter suicid. 
 
- - - - - 
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§  22   

Övriga frågor 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att sammanträdet den 21 mars flyttas till den 28 
mars.   

Sammanfattning av ärendet 
Ordförande Mats Gerdau (M) informerade utskottet om att nästkommande sammanträde 
sammanfaller med en konferens den 21 mars där hela presidiet närvarar. Ordföranden 
föreslår därför att sammanträdet den 21 mars flyttas till den 28 mars.    

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med ordförandens förslag om att 
sammanträdet den 21 mars flyttas till den 28 mars.   
 
- - - - - 
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